
   
 

13. juni 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er status på hjemtagelse af al lovgivning vedrørende abort? 

a. Hvilke muligheder har vi herhjemme for selv at bestemme abortgrænsen med den 

nuværende lovgivning? Dette set i lyset af, at abortgrænsen i Danmark med al 

sandsynlighed hæves fra 12 til 18 uger i 2025. 

b. Hvilke muligheder har vi herhjemme for selv at bestemme, hvorvidt det skal være muligt 

for 15-17-årige piger at få foretaget en abort uden forældrenes samtykke? Dette set i 

lyset af, at dette formentlig bliver en realitet i Danmark i 2025. 

 

2. Hvad er Naalakkersuisuts holdning til at hæve abortgrænsen fra 12 til 18 uger? 

 

3. Hvad er Naalakkersuisuts holdning til, at det skal være muligt for 15-17-årige piger at få foretaget 

en abort uden forældrenes samtykke? 

 

4. Agter Naalakkersuisut at fremkomme med forslag på EM 2024 om at hæve abortgrænsen 

herhjemme? 

 

5. Agter Naalakkersuisut at fremkomme med forslag på EM 2024 om, at det skal være muligt for 15-

17-årige piger at få foretaget en abort uden forældrenes samtykke? 

 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Retten til fri abort er en kvinderettighed, som vi fra Demokraatit bakker meget kraftigt op om. Alle kvinder 

har en menneskerettighed til at bestemme 100 procent over egen krop. 

 

I Danmark bliver abortlovgivningen ændret i 2025 således, at abortgrænsen hæves fra 12 til 18 uger. 

Derudover bliver det muligt for 15-17-årige at få en abort uden forældrenes samtykke. 

 

Det er interessant at finde ud af, hvad dette får af betydning herhjemme og hvordan Naalakkersuisut 

forholder sig hertil. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


